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Milí čtenáři Lipeneckého zpravodaje,

psaní úvodníků byla pro mne vždy těžká 
disciplína. Zvláště v situaci, kdy ještě není 
jasné, jaké články mám uvádět. Tentokrát 
má ale Lipenecký zpravodaj uzávěrku před 
volbami a číst ho budete až po nich. V té 
době budu mít za sebou pro mne nejtěž-
ší období v  lokální politice – předvolební 
klání. Mnozí z vás si všimli, že mi tento boj 
není vlastní. Daleko raději bych vám řek-
la: Znáte mě, více než tři roky jsem pro vás 
pracovala. A pokud mi dáte důvěru, bude 
mi ctí pracovat pro městskou část dál se 
stejným nasazením a na základě stejných 
principů, přitom efektivněji, protože jsem 
se mnoho věcí naučila. Na jednáních za-
stupitelstva jsem zodpověděla desítky 
dotazů a další stovky odpovědí na dotazy 
bývalého místostarosty jsou na naší úřed-
ní desce. Víte o mne tedy dost.

Ale pochopila jsem, že volby takto pří-
mé nejsou. Nebojovala jsem o svou pozici, 
ale právě o  principy budování sebevědo-
mé a respektované městské části. Nechci, 
aby o  budoucnosti Lipenců rozhodovali 
jeden nebo dva lidé. Přeji našim dětem 
kvalitní a vkusné prostory pro vzdělávání. 
Jen tak zajistíme, že v budoucnu rozezna-
jí hodnotnou architekturu a  budou ji dál 
vyžadovat. Přála bych si, aby Lipence byly 
čitelnou městskou částí s jasnými pravidly 
pro všechny. A  je mi opravdu líto, že aro-
gantní developer našel zastání mezi naši-
mi občany v seskupení zdánlivě tradičních 
stran. Snaha jejich kandidátů znevěrohod-
nit Strategický plán rozvoje Lipenců a za-
mezit jeho přijetí je v  přímém rozporu 
s  předvolebními hesly, že chtějí zachovat 
hodnoty Lipenců. 

S pomocí Strategického plánu můžeme 
zabránit nebo alespoň omezit vytěžení 
a znehodnocení našeho území předimen-
zovanými stavbami. Ať už volby dopadly 
jakkoli, mělo by nové vedení na Strategic-
ký plán navázat a usilovat o jeho naplnění.

Stále věřím ve zdravý rozum lipeneckých 
voličů a Lipencům přeji jen to nejlepší.

Lenka Kadlecová, vaše starostka

Slovo starostky

Krátké zprávy  
ze zastupitelstva

Krátké zprávy z rady
1. června
Rada vybrala společnost Šlehofer jako do-
davatele oprav komunikací v hodnotě 1 394 
953 Kč s DPH.

6. června
Rada rozhodla o provedení provizorní opra-
vy střechy domu služeb v  ulici Na Bam-
bouzku a schválila vyhlášení poptávkového 
řízení na dodávku klimatizace do budovy 
úřadu městské části. Rada dále schválila 
nájemní smlouvu na pronájem prostor pro 
další třídy lipenecké školky na Zbraslavi.

7. června
Rada vyhlásila jednací řízení bez uveřejnění 
dle § 65 odst. 1 zákona č. 134/2016 Sb. na 
zadání veřejné zakázky s názvem „Přístavba 
Základní školy Praha-Lipence: zpracování 
projektové dokumentace“, která navazuje 
na architektonickou soutěž. Rada dále ak-
ceptovala nabídku firmy Atelier L na zpra-
cování připomínek k Metropolitnímu plánu 
a  objednala práce v  maximální ceně 180 
000 Kč bez DPH.

23. června
Rada souhlasila s vyjednáním smíru se spo-
lečností VYSSPA Technologies v  soudním 
sporu o  opravu víceúčelového hřiště, aby 
v případě dohody byly práce ukončeny v co 
nejkratším termínu. Rada vybrala společ-
nost Pražské služby jako dodavatele vyzna-
čení parkovacích míst v ulicích Chovatelská, 
Ovocnářská, Pěstitelská, Spotřebitelská 
a  Žulová za 36 784 Kč s  DPH. Rada schvá-
lila společnost ELZED Praha jako dodava-
tele poplachového systému do hasičské 
zbrojnice 88 769 Kč s  DPH. Rada schválila 
objednání žulové desky a  vytesání nápisu 
„JÁ JSEM CESTA, PRAVDA I ŽIVOT“ na křížek 
v ulici Černošická, a to od zbraslavského ka-
meníka Bohumila Červeného za 18 500 Kč. 
Rada neschválila výběr dodavatele klimati-
zace do budovy úřadu a uložila tajemníkovi 
poptat více firem.

29. června
Rada schválila opravu komunikace Za hrá-
zí asfaltovým recyklátem za cenu max. 200 
000 Kč včetně DPH a  pověřila starostku 
jednáním se stavebníky v  této ulici o  spo-
luúčasti na opravě. Rada dále schválila 
záměr úprav okolí samoobsluhy v  ulici Na 
Bambouzku v hodnotě do 100 000 Kč včet-
ně DPH.

13. července
Rada schválila nákup půlkruhové lavičky Ra-
diano k úřadu městské části za 80 004 Kč 
vč. DPH.

27. července
Rada rozhodla, že na majetku a  objektech 
městské části s výjimkou areálu TJ Sokol Li-
pence se nebudou umísťovat reklamy. Rada 
schválila společnost Sutherm jako doda-
vatele klimatizace do budovy úřadu za 262 
646 Kč včetně DPH. Rada dále schválila vy-

29. zasedání 
Mezi hlavními body 29. zasedání zastupitelstva 
městské části Praha-Lipence, které proběhlo 
20. června, bylo schválení Strategického plánu 
rozvoje Lipenců a  připomínek k  Metropolitní-
mu plánu. Projednání těchto bodů trvalo téměř 
čtyři hodiny a oba byly schváleny. 29. zasedání 
trvalo rekordně dlouho do 0:30 následujícího 
dne. Zastupitelé dále schválili 2. úpravu roz-
počtu s  navýšením příjmů na 27 180 000 Kč 
a výdajů na 40 836 600 Kč.

30. zasedání
12. září proběhlo poslední zasedání zastupitel-
stva městské části Praha-Lipence ve volebním 
období 2018–2022. Během tohoto jednání za-
stupitelé schválili smlouvu s ateliérem VLLNNA 
na přístavbu školy za 7 287 464 Kč bez DPH a 3. 
úpravu rozpočtu, kdy došlo k navýšení příjmů 
na 29 342 600 Kč a výdajů na 42 798 500 Kč.

(lve) 

účtování Atelieru L spol. s r. o. za zpracování 
připomínek k návrhu Metropolitního plánu. 
Práce stála 151 008 Kč s DPH.

16. srpna
Rada schválila Směrnici o  provozování ka-
merového systému se záznamem s účinnos-
tí od 1. 9. 2022. Dále schválila společnost 
JohnnyStav jako dodavatele úprav prostoru 
před samoobsluhou za 99 470 Kč s DPH.

25. srpna
Rada akceptovala nabídku Atelieru L na vy-
pořádání připomínek ke Strategickému plá-
nu Lipenců za 135 399 Kč s DPH. Rada dále 
souhlasila s navýšením celkové částky urče-
né na výplatu náhrad výloh v architektonic-
ké soutěži o přístavbu školy o 75 600 Kč na 
705 600 Kč v důsledku změny účtování DPH.

29. srpna
Rada projednala otevřené dopisy pana Lu-
káše Veselého a pana Martina Trnky k Lipe-
neckému zpravodaji a vyslovila poděkování 
redakční radě, která zajišťovala bezplatně 
a  dobrovolnicky vydávání zpravodaje mi-
nulé čtyři roky. Rada neshledává důvody 
k  odvolání redakční rady. Po celou dobu, 
kdy zpravodaj vycházel, byl v něm vyhrazen 
prostor pro názory všech zastupitelů a veřej-
nosti. Rada dále schválila program jednání 
zastupitelstva 12.9. a  souhlasila s  odpuš-
těním nájmu MUDr. Truellové ve výši 5 470 
Kč výměnou za ponechání klimatizační jed-
notky v prostorách ordinace Na Bambouzku 
500.

(mv)
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Ostře sledované esíčko
Podle Strategického plánu rozvoje Lipenců je 

„západní část Černošické ulice v úseku mezi kři-
žovatkou s ulicí Jana Čerstvého a školou nejkri-
tičtějším úsekem ve veřejném uličním prostran-
ství městské části Lipence.“ V  esíčku ve staré 
zástavbě je profil ulice úzký a v zatáčce u školy 
se větší vozidla jen obtížně vyhnou. Chodník 
vede jen po jedné straně a je také úzký. 

Tento kritický úsek řešili již naši předkové, 
a  to nekompromisně. Regulační plán z  roku 
1924 navrhoval novou přímou ulici zahradami 
domů podél severní strany Černošické ulice 
(a  zbourání několika domů). Navazující regu-
lační a zastavovací plán pro obce Lipany a Lipe-
nec z  roku 1932 návrh nové přímé ulice včetně 
demolic převzal. Radikální návrh nebyl nikdy 
realizován a dlouho neřešený problém narůstal 
přímo úměrně rostoucí hustotě provozu. V roce 
2020 zde bylo naměřeno více než 2000 průjezdů 
a podle prognózy by zde v roce 2040 mělo projíž-
dět až 3400 vozidel denně.

Městská část nejprve na dopravním řešení 
spolupracovala s  developerskou společností 
Natland, jejíž intenzivní bytová výstavba se na 
zvýšení provozu v  Černošické významně podílí. 
Výsledkem spolupráce byl projekt pro územní 
rozhodnutí z května 2020, který počítal s rozšíře-
ním profilu vozovky u školy a osazením „chytrých“ 
semaforů, které úsek uzavřou pouze tehdy, když 
tudy bude projíždět autobus MHD nebo větší vozi-
dlo. Spolupráce s Natlandem se však v roce 2020 
zadrhla, když městská část nechtěla přistoupit 
na další záměry developera postavit v Lipencích 
nové byty. Projekt chytrých semaforů jsme od Nat-
landu nedostali a museli jsme začít od začátku.

Jedna věc se však již ukázala: semafory v esíč-
ku nebudou levné. Návrh musí kromě stavebních 
úprav, souvisejících s  rozšířením komunikace, 
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počítat i s tím, že do řešeného úseku ústí ulice 
V Roklích, K Topolům a Jana Čerstvého a vjezdy 
z několika domů. Pokud bude v úseku projíždět 
autobus, všechny tyto další vjezdy by měly být 
uzavřené. Předpokládané náklady na realizaci 
se proto vyšplhaly na 5 milionů Kč.

Jakmile dal Natland od projektu ruce pryč, 
městská část začala pro tento záměr hledat nové 
partnery. Již v roce 2020 jsme se obrátili na or-
ganizátora pražské integrované dopravy společ-
nost Ropid a na správce Černošické ulice, kterým 
je Technická správu komunikací hlavního města 
Prahy. Dosáhli jsme toho, že TSK zařadila tento 

úsek do svého investičního plánu a začala pra-
covat na novém projektu dopravního řešení. Na 
první studii jsme čekali víc než rok. Studie TSK 
z letošního léta řeší především rozšíření profilu 
komunikace v několika nejkritičtějších místech, 
a to výkupem pozemků od současných vlastníků. 
Na návrhu světelné signalizace včetně chytrých 
semaforů se teprve pracuje. TSK předpokládá re-
alizaci během 2–3 let. Dotažení tohoto záměru 
k  realizaci bude úkol pro nové vedení městské 
části v příštím volebním období.

Martin Vanko

Nová elektronická úřední deska
Starou papírovou úřední desku nahradila bě-

hem letních prázdnin nová elektronická úřední 
deska. Je v provozu 24 hodin denně a  jsou na 
ní k  dispozici veškeré aktuální zprávy včetně 
příloh. K dohledání jsou zde také zprávy starší, 

které již byly sejmuty z papírové úřední desky.
V  červenci bylo vybouráno okno s  úřední 

deskou a  provedena příprava pro novou elek-
tronickou desku. V srpnu byla elektronická des-
ka namontována a odzkoušena. Od září máme 

plně funkční elektronickou úřední desku, které 
odpovídá platné legislativě. Desku dodala spo-
lečnost Galileo Corporation s.r.o. Deska včetně 
montáže stála 248 tisíc Kč.

(lve)

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI
23. a 24. září proběhly volby do místního zastupitelstva a do zastupitelstva hlavního města Prahy. Pro volby do místního zastupitelstva se 

registrovalo celkem 5 uskupení s 75 kandidáty: Spolu pro Lipence, Sdružení pro Lipence, Lipenečtí nezávislí patrioti, ZaLep – Za Lepší Lipence 
a HaFo Lipaňáků. Do zastupitelstva hlavního města kandidovalo 22 uskupení s 1 064 kandidáty.

Volební účast v Praze-Lipencích byla 58,82 %. Ve volbách do zastupitelstva hlavního města Prahy jsme hlasovali pro Spolu pro Prahu, ANO 
2011, Českou pirátskou stranu, Prahu sobě, Starosty a nezávislé a koalici SPD + Trikolora + Hnutí PES + nezávislí společně pro Prahu.

A jak dopadly volby v Lipencích?
Výhercem voleb se stalo Sdružení pro Lipence s celkovým počtem 5 123 hlasů a 5 mandáty. Další v pořadí HaFo Lipaňáků získalo 4 mandáty, 
SPOLU pro Lipence 3 mandáty, ZaLep – Za Lepší Lipence 2 mandáty a Lipenečtí nezávislí patrioti 1 mandát. Ve volebním období 2022–2026 
tedy v Lipencích opět povládne koalice Sdružení pro Lipence a HaFo Lipaňáků s většinou devíti zastupitelů v patnáctičlenném zastupitelstvu. 
Výhercům gratulujeme a necháme se překvapit, jak budou následující čtyři roky probíhat.

(lve)
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Čistírna odpadních vod – díl osmý
Do červnového čísla se nám reportáž z  in-

tenzifikace čistírny odpadních vod nevešla, 
ale stavba se rozhodně nezastavila. Původní 
domek biologické linky byl zdemolován, nádr-
že byly zachovány a odbouráním přebytečného 
betonu zarovnány do roviny. Vše samozřejmě 
po stavebně technickém průzkumu původních 
betonových konstrukcí. Nádrže byly zastrope-
ny, sanovány včetně vnitřních nátěrů a byly zde 
instalovány tři kompozitní žebříky. Na místě 
původní budovy vznikla budova nová. Během 
prázdnin byla zastřešena, osazena okny, hoto-
vy jsou i  vnitřní omítky a  obklady a  začíná se 

pracovat na fasádě. Zdemolována byla i  pro-
vozní budova původní čistírny. Na jejím místě 
měla vzniknout jímka vstupní čerpací stanice. 
Při realizaci štětovnicové jímky a odtěžení ma-
teriálu byla nalezena stará štětovnicová stěna 
na úrovni základu původní čerpací jímky, která 
je v  kolizi s  nově navrženou konstrukcí. Zho-
tovitel SMP, a.s. spolu s  projektantem Sweco 
Hydroprojekt a  statikem museli najít nejvhod-
nější řešení tohoto problému tak, aby nebyl 
zmenšený objem jímky a snížená její účinnost. 
Tím se značně zkomplikovala výstavba a  bylo 
nutné posunout předpokládaný termín dokon-

čení všech prací o  měsíc na 5. prosince 2022. 
Dosypávání zeminy a  úprava manipulačních 
ploch probíhá průběžně. K dokončení výstavby 
příjezdové komunikace dojde v druhé polovině 
října. Sadové úpravy se předpokládají do konce 
roku v závislosti na počasí.

Během předčasného užívání a dále pak i bě-
hem zkušebního provozu bude provozovatel 
Pražské vodovody a kanalizace sbírat informa-
ce, aby mohly být spolu s projektantem a zho-
tovitelem odstraněny případné nedostatky 
v provozu.

(iž)

Často se stává, že na náš úřad občané nahlašují poruchy, 
které je lépe hlásit na jiná místa. Kam hlásit běžné poruchy?

•  Veřejné osvětlení – tel. 800 404 060, e-mail: poruchyvo@thmp.cz
•  Vodovod a kanalizace – tel. 840 111 112
•  Dopravní značení – kontaktní formulář na stránce  

http://tsk-praha-zavady.cdsw.cz/pages.defect.aspx
•  Elektřina – PREdistribuce, poruchy ohrožující život na tel. 224 919 

473, ostatní poruchy na tel. 800 823 823 nebo vyplněním formuláře na 
stránce https://www.predistribuce.cz/cs/kontakt/hlaseni-poruchy/  

•  Plyn – Pražská plynárenská, a.s., poruchy na tel. 1239

V ostatních případech kontaktujte lipenecký úřad telefonicky nebo pomocí formuláře Závady na obecním webu.
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Retail park Lipence
Před rokem jsme avizovali výstavbu Retail 

parku v ulici Josefa Houdka na pozemcích před 
čistírnou odpadních vod. Záměrem investora, 
společnosti KPD Group, s.r.o, je postavit zde 
malé obchodní centrum s  potravinami, droge-
rií, prodejnou tabáku, obchodem s  potřebami 
pro domácí mazlíčky a  bankomatem. Podle 
původního harmonogramu mělo být centrum 

dostavěno do konce roku 2022. Kvůli průtahům 
při vyřizování stavebního povolení projekt na-
bírá zpoždění. Jindřich Kukačka, jednatel KPD 
Group, řekl: „Projekt získal stavební povolení, 
které nyní nabývá právní moci. Stavební práce 
chceme zahájit přípravou staveniště a  přelož-
kou plynu. Následně bude přesunuto buňkovi-
ště společnosti SMP, která staví novou čistírnu 

MČ Praha-Lipence pronajme ordinaci 
v Domě služeb za nízký nájem. 
Preferujeme praktika, stomatologa, pediatra. 
Volné ihned. Tel. 723 444 994, mail urad@mclipence.cz.

Od roku 2006 používal lipenecký úřad služ-
bu SMS rozhlas, která umožňovala přihláše-
ným uživatelů přijímat textové zprávy od úřadu. 
V  roce 2017 proběhla první modernizace zave-
dením služby Mobilní rozhlas od společnosti 
Munipolis. K textovým zprávám získali uživate-
lé i mobilní aplikaci a možnost zasílání e-mailo-
vých zpráv. V roce 2019 jsme při odesílání zpráv 
začali více používat filtrování dle adres a odbě-
rových kanálů. Nyní službu Mobilní rozhlas vy-
užívá celkem 409 spoluobčanů a doručili jsme 
celkem 33 957 zpráv. Roční provoz vyjde přibliž-
ně na 30 tisíc Kč.

Rada městské části nyní rozhodla o  změně 
poskytovatele služby rozesílání zpráv. Během 
října přejdeme od systému Munipolis na systém 
Smart Info společnosti Galileo Corporation. Ap-
likace V obraze od Galilea nabízí podobné služ-
by, jako aplikace Mobilní rozhlas, vyjde obecní 
kasu levněji a navíc je integrovaná s obecními 
webovými stránkami a úřední deskou.

Přechod z jednoho systému na druhý udělá-
me za vás. Na uživatelích bude pouze potvrdit 
souhlas se zpracováním osobních informací 
v  novém systému, a  to v  e-mailu, který bude-
me rozesílat. Uživatelům bez přístupu k e-mai-

lu rádi pomůžeme osobně na úřadě nebo po 
telefonu. Všem doporučujeme nainstalovat si 
bezplatnou mobilní aplikaci V obraze a v apli-
kaci se přihlásit k odběru informačních kanálů 
městské části Praha-Lipence.

Veškeré informace, návod k  registraci i  ná-
sledné přihlášení naleznete na:

https://www.praha-lipence.cz/prakticke-informace/ 
informace-od-nas/ 
https://www.praha-lipence.cz/prakticke-informace/
mobilni-aplikace-v-obraze/

(lve)

Modernizace mobilního rozhlasu

odpadních vod. Tato stavba nyní zasahuje i na 
náš pozemek. Dokončení Retail parku plánu-
jeme do konce srpna 2023. Ani přes složitost 
doby a  zvýšení nákladů na financování jsme 
stavbu nezastavili. Naopak ji vnímáme pro naši 
skupinu jako reputačně a expanzně zajímavou. 
Věříme, že tento malý retail park bude kladně 
přijat občany. V  současné době dokončujeme 
jednání se všemi zúčastněnými řetězci.“ 

Posunutí termínu nás mrzí, ale s ohledem na 
situaci ve stavebnictví situaci chápeme a těší-
me se na slavnostní otevření.

Ivana Žáková
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Podzim v základní škole
Léto už pomalu předává vládu podzimu 

a stejně tak školáci museli vyměnit bezstarost-
né prázdniny za školní docházku s řadou povin-
ností. Takový je prostě koloběh života. Zatímco 
na konci školního roku se sluší bilancovat, na 
začátku roku je třeba si říci, v  čem bude nový 
školní rok jiný.

Pevně doufám, že bude lepší než ty dva před-
chozí. Že proběhne bez distanční výuky, bez po-
vinnosti děti testovat a  bez povinného nošení 
roušek. To bohužel ovlivnit nedokážeme, ale 
snažili jsme se ovlivnit prostředí, ve kterém děti 
budou trávit následujících deset měsíců. Co je 
tedy ve škole nového? 

Jako každé léto i  tentokrát se v  červenci 
a  v  srpnu ve škole pracovalo. Plány byly tako-
vé, že v červenci proběhnou všechny „špinavé“ 
práce a v srpnu se začne s generálním úklidem. 
Jak to ale v životě chodí, ne vždy se plány podaří 
naplnit zcela.

V červenci byla dokončena třetí etapa úprav, 
které měly za cíl vylepšit akustické podmínky 
v učebnách i na chodbách, instalovat klimatizace 
do některých učeben a staré zářivky vyměnit za 
LED svítidla, která jsou úspornější a především 
šetrnější pro lidské oko. Dnes jsou klimatizova-
né všechny učebny v modrém pavilonu A (histo-
rická budova) a na chodbách a v učebnách pavi-
lonů A a D jsou akustické obklady a LED svítidla.

Když sedl prach, který vznikal při řezání 
stropních panelů a  při přípravě před montáží 
Amose, přišli na řadu malíři, kteří jako každý 
rok oživili bílé barvy na stěnách. Letos jsme na-
víc nechali přetřít barevné čáry na zdech v pa-
vilonu A a D, aby lépe ladily s barvami laviček. 
Omyvatelnou barvou jsme nechali ošetřit zdi, 
které nejvíce trpí, když se o ně děti otírají, tedy 
zeď v jídelně a na chodbě v místech, kde se stojí 
fronta na oběd.

A  co že je to ten Amos? Vypadá jako velký 
mobil přidělaný na stěnu. Ve skutečnosti je to 
školní informační systém, který slouží žákům, 

pedagogům i  návštěvníkům školy. Žáci mají 
přístup do rozvrhů a suplování, mohou si pro-
hlédnout jídelníček, nebo se podívat na nabíd-
ku kroužků či středních škol. Jednu část panelu 
spravuje společnost Amos Vision. Tam se stří-
dají smyčky s  různými preventivními tématy, 
které autoři tvoří ve spolupráci s Policií ČR, spo-
lečností BESIP, asociací Záchranný kruh, Stát-
ním zdravotním ústavem, Dětským krizovým 
centrem, Linkou bezpečí apod. Třetina obrazov-
ky je ve správě školy a může fungovat podobně 
jako obrazovka ve vestibulu. V této části bude-
me upozorňovat třeba na školní akce, které se 
chystají v nejbližší době. 

Pořídili jsme další interaktivní tabuli do třídy, 
ve které jsme měli pouze plátno s projektorem. 
Tím jsme splnili náš cíl a nyní máme interaktivní 
tabuli v každé kmenové třídě. Bohužel první in-
teraktivní tabule, které je možná už patnáct let, 
pomalu dosluhuje, a  tak nás čeká druhé kolo, 
ve kterém bude potřeba staré pomůcky obmě-
ňovat.

Další novinkou je didaktická pomůcka na 
schodišti v  novém pavilonu. Už pár let máme 
na svislých částech schodů v pavilonech A a B 
polepy, díky kterým si děti mohou zopakovat 
pádové otázky, druhy slov, nebo nepravidelná 
anglická slovesa. Nyní máme na schodech v no-
vém pavilonu D pomůcku zeměpisnou. Více než 
50 států ze všech kontinentů, jejich státní vlaj-
ky a hlavní města, a navíc vlajka Evropské unie 
u  států, které jsou její součástí. A  také mám 
nové stoly na pinčes. Jsou sice mnohem menší, 
než je obvyklé, ale na odreagování během pře-
stávek to dětem myslím stačí. 

Pár změn jistě zaregistrujete při návštěvě tě-
locvičny. Nechali jsme odvézt automaty, protože 
jejich provoz byl pro školu prodělečný. Místo 
nich je dnes příjemný koutek, kde mohou ná-
vštěvníci tělocvičny posedět a  relaxovat. Kávu 
a něco dobrého k ní si budou moci koupit v na-
šem novém improvizovaném bufetu, který pove-
de paní správcová. Pohodu pomohou vytvořit 
na zdech umístěné obrázky. Jsou to zarámované 
fotografie z  fotografické soutěže, kterou jsme 
v první covidové vlně uspořádali pro žáky i širší 
veřejnost. Na každý měsíc bylo vypsáno jedno 
téma, takže si můžete prohlédnout nejzdařilejší 
fotografie na téma Jaro v květu, Slunce – hra svě-
tel a stínů nebo Ticho na dětských hřištích. Poří-
dili jsme také nový zátěžový koberec, který bude 
fungovat jako čisticí zóna, a vyměnili jsme něko-
likery dveře, které zničili bezohlední návštěvníci 
v průběhu deseti let, kdy je tělocvična v provo-

6
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zu. Zatímco v minulých letech malíři ošetřovali 
jen šatny a  chodby, tentokrát jsme malovali 
i v tělocvičně samotné. Do výše přibližně dvou 
metrů jsme nechali tělocvičnu vymalovat omy-
vatelnou barvou v  šedém odstínu. Prostor se 
zdá nyní trošku útulnější, ale hlavně bude prak-
tičtější. Pro hodiny tělocviku jsme pořídili čtyři 
tréninkové basketbalové koše a  nechali jsme 
přidělat další držáky na gymnastické míče.

Snažíme se vylepšovat prostředí, ve kte-
rém děti tráví spoustu času. Jsme přesvědčeni 
o tom, že příjemné prostředí podprahově půso-
bí na každého návštěvníka uklidňujícím způso-
bem. Škola ale není jen budova a její vybavení. 
Škola je živý organismus, kteří tvoří její zaměst-
nanci a  žáci. Proto klademe velký důraz i  na 
klima školy. Dobré klima může vytvářet jedině 
kvalitní a sladěný pedagogický sbor. Jsem moc 
ráda, že takový v lipenecké škole máme. I letos 
došlo k personálním změnám. Jedna paní uči-
telka odešla na mateřskou dovolenou a druhá 
si našla místo blíže ke svému bydlišti. Máme 
zřízených pět nových pozic asistentů pedago-
ga. Ve 13 z celkového počtu 16 tříd máme paní 
asistentky, které pomáhají učitelům v hodinách 
s organizací výuky, a za to jsme moc rádi. Ně-
které hodiny početnějších tříd budeme půlit 
a občas jsou v rozvrhu zařazené i párové hodi-
ny, což znamená, že výuku povedou společně 
dva pedagogové. Všechna tato opatření zavá-
díme proto, aby výuka byla co nejefektivnější. 

Bohužel se nám letos zatím nepodařilo se-
hnat rodilého mluvčího angličtiny. V  hledání 
budeme pokračovat a budeme doufat, že rodilý 
mluvčí bude moci „naskočit“ do výuky v průbě-
hu školního roku. 

V letošním školním roce nás čeká hodně prá-
ce na revizi školního vzdělávacího programu. 
Musíme zapracovat změny do výuky informatiky, 
po pár letech provozu dílen chceme více rozpra-
covat polytechnickou výchovu a posvítit si chce-

me i na další předměty. Naším cílem je upravit 
školní osnovy tak, aby nám byly kvalitní oporou 
ve vzdělávání žáků. Možná některé učivo trošku 
rozvolníme, ale rozhodně nebudeme vypouštět 
fakta jen proto, že si je děti mohou dohledat na 
internetu. Určité množství znalostí totiž považu-
jeme za základ, který by měl mít v hlavě každý, 
ať už se jeho cesta bude ubírat kamkoliv. 

Kromě znalostí budeme i  nadále klást dů-
raz na slušné chování. Vím, že dnes se pokora 
a ohleduplnost moc nenosí, a už jsem se do-
konce setkala s  názorem, že to jsou slabos-
ti. S  tím nesouhlasím. Líbí se mi kombinace 
skromnosti, ohleduplnosti k ostatním, úcty ke 
starším, respektu k  jakékoliv jinakosti a zdra-
vého sebevědomí. K  tomu se snažíme vést 
naše žáky. Netolerujeme fyzické ani psychické 
ubližování druhým. Věnujeme těmto problé-
mům spoustu energie a času, protože věříme, 
že to má smysl. 

Přála bych si, aby školní rok proběhl v klidu 
a pohodě. Aby naše žáky škola alespoň trošku 
bavila, aby jim tam bylo dobře a užívali si přá-
telství spolužáků. Přála bych si, aby rodiče dali 
svému dítěti prostor být samostatným. Aby mu 
poradili, jak problém řešit, ale neřešili ho za 
něj. Přála bych si, aby nám rodiče našich žáků 
důvěřovali. Svou práci děláme nejlépe, jak do-
kážeme, a záleží nám na tom, abychom děti při-
pravili co nejlépe na další život. A ten se s nimi 
mazlit nebude.

Jitka Krůtová, ředitelka školy 
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Těšíme se po prázdninách…
V červnu jsme se rozloučili s  budoucími 

školáky. Letošní prázdniny byly pracovně ná-
ročné pro celý kolektiv. I přestože jsme věděli, 
že pro naše plány bude léto krátké, v červenci 
jsme se tři týdny při prázdninovém provozu 
ještě setkávali s  některými školkovými dět-
mi. Pokud to počasí dovolilo, veškeré aktivity 
jsme přesunuli na školní zahradu, jinak děti 
používaly dvě třídy na hlavní budově. Bylo 
třeba skloubit čerpání dovolené zaměstnanců 
a každoroční letní úklidové práce celé školy. 
Kromě mytí oken, veškerého nábytku a  hra-
ček se čistily koberce, praly záclony a povle-
čení, probíhaly drobné opravy a úpravy šaten 
a tříd a všech prostor mateřské školy. Věděli 
jsme, že máme před sebou ještě jeden důle-
žitý a pro většinu trochu neznámý úkol. A  to 
připravit dvě další třídy pro nové děti. Třídy 
Hvězdiček a Sluníček.

Ve spolupráci s  městskou částí Praha-Li-
pence se nám ve snaze umístit co nejvíce 
dětí do školky podařilo zřídit odloučené pra-
coviště mateřské školy s  výdejnou. Jedná se 
o  prostory bývalé soukromé školky na Zbra-
slavi. Začali jsme nutnými úředními postupy 
a zajištěním potřebných úprav, oprav a revizí. 
Nechali jsme vymalovat a  vyměnit koberec 
v  jedné ze dvou tříd. Příjemnější bylo objed-
návání a nakupování nábytku, nádobí, hraček 
a  všeho potřebného pro zahájení kvalitního 

provozu, které však probíhalo v  časovém 
stresu. Zapojili se i  někteří zaměstnanci čer-
pající dovolenou a sestavovali nový nábytek, 
rozmisťovali hračky, pomůcky, vybavení, počí-
tač a  tiskárnu, značky a  dekorace. Velké po-
děkování patří panu Machačnému a místním 
hasičům, kteří zajistili přestěhování dětského 
nábytku a  hraček z  lipenecké školky. Pocho-
pitelně bylo kromě manuální práce potřeba 
i úřadovat. Náš tým se rozrostl o nové kvali-
fikované zaměstnance a asistenta pedagoga. 
Už jen zbývalo přivítat 1. září děti v obou ma-
teřských školách.

I  v  letošním roce budeme jako jeden tým 
pracovat podle školního vzdělávacího pro-
gramu   „Putování s  hvězdičkou Zvídalkou“. 
Děti se těší na mimoškolní aktivity, které jim 
každoročně nabízíme. Paní Fillová bude na 
kroužku keramiky rozvíjet dětskou tvořivost 
a  jemnou motoriku. Přípravu na školu bude 
u  předškoláků podporovat paní Mgr. Vlková 
při „percepčce“. Nový kroužek flétny pro zá-
jemce povede paní učitelka Hlaváčová. Rádi 
bychom dětem opět nabídli oblíbené hravé 
lyžování a předplavecký výcvik. Už teď se tě-
šíme na školku v přírodě.

Divadelní a  kulturní akce budeme organi-
zovat ve spolupráci s Radou rodičů. Tradičně, 
dle finančních možností, chceme pro děti 
z obou školek zajistit program z oblasti diva-

dla a hudby nebo výchovný program či bese-
du. V září přivítáme všechny děti na zahradní 
slavnosti. Pochopitelně budeme opět zvát do 
školek odborníky z oblasti zdravotnictví, aby 
dětem zkontrolovali zrak, držení těla apod.

I v letošním roce se mateřská škola kromě 
dalšího vzdělávání pracovníků zapojí i  do 
MAP III. V  září nás čeká zhodnocení loňské-
ho roku z  pohledu spolupráce škol Prahy 16 
a aktivit pro rodiče. Přihlásili jsme se do pro-
jektu Šablony IV, který je spolufinancován 
Evropskou unií. Čeká nás pokračování akce 
SOKOL – „Svět nekončí za vrátky, cvičíme se 
zvířátky“. Na podzim mají třídy Berušek a Jež-
ků opět naplánovaný výlet do ZOO koutku ve 
Velké Chuchli. Sbíráme zvířátkům přírodniny, 
deky a potřebný materiál.

Pevně doufáme, že letošní školní rok bude 
probíhat bez větších problémů, abychom 
společně s dětmi mohli ve zdraví a s radostí 
prožívat naplánované aktivity. Budeme se 
těšit na spolupráci s  rodiči i  veřejností na-
příklad při vítání občánků nebo společných 
akcích s místními spolky. Virtuální prohlídku 
obou mateřských škol si můžete prohlédnout 
na našich webových stránkách https://www.
skolkalipence.cz/ms/fotogalerie/virtualni-
-prohlidka-ms/.

Doris Rosenkrancová, ředitelka školky

Koloběžení
Zveme všechny Lipaňáky na tradiční Koloběžení. 
V pondělí 10. října večer se s čelovkami na hlavě 
společně projedeme na koloběžkách ulicemi Li-
penců. Pomoc jako každý rok přislíbili dobrovol-
ní hasiči, firma Lerko, která nám půjčuje několik 
desítek koloběžek pro ty, kteří nemají vlastní, 
ale také Škrpál, tedy rodiče žáků, kteří vždy do-
hlížejí na bezpečnost účastníků. Pro každého 
účastníka akce bude připravené malé překva-

pení. Budeme moc rádi, když se k nám přidáte 
a na koloběžce nebo pěšky s námi absolvujete 
alespoň část cesty. Těšíme se na setkání!

 
Kroužky
Pro letošní školní rok jsme do nabídky kroužků 
zařadili i pár novinek. Doufáme, že si vybere ka-
ždý. Bližší informace jsou na webových strán-
kách školy.
• Flétna

• Bricks4Kidz (kostičky)
• Florbal
• Gymnastika
• Keramika
• Klub mladých diváků
• Kriket
• Kutil Junior
• Parkour
• Robotika
• Veselá věda
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Malé ohlédnutí za Sousedskými slavnostmi a letním kinem
Děkujeme všem návštěvníkům zářijových 

slavností za vytvoření milé sousedské atmosfé-
ry. Potěšila nás i hojná účast našich nových sou-
sedů z  Ukrajiny. Pozitivní ohlasy na účinkující 
i celkové slavnosti nás moc těší a jsou nám od-
měnou za náročné přípravy i motivací do dalších 
akcí. Fyzioterapeutka Petra Sklepníková z Fyzio-
sense připravila úžasnou opičí dráhu. Petru mů-
žete navštívit v areálu Golfu Zbraslav, uleví vám 
od bolestí a naučí problémům předcházet. Kája 
z  ART TIME KURZY vykouzlila hennou na rukou 
návštěvníků umělecká díla. Kája vede v Lipkafe 
výtvarné kurzy a nově i vyučuje angličtinu. 

Všechny přítomné pobavilo Divadlo Koňmo 
a  Kouzelník Martin Kellman. Byli úžasní a  zá-
bavní, pobavili jsme se všichni bez rozdílu 
věku. Zahrála nám kapela NESEšLOST a  závěr 
patřil již tradičně bubnování v kruhu s Petrem 
Šušorem, který na slavnostech nesmí chybět. 
Letos se divákům představily i  děti z  Fantasy 
DC. Taneční klub nově povede taneční lekce 
i  v  Lipencích. Mladí lipenečtí hasiči dvakrát 
předvedli útok. Všichni návštěvníci si mohli vy-
zkoušet indiánský sport lakros s týmem Lakros 
Zbraslav a vyrobit odznaky a další výrobky. Kdo 
chtěl, odnesl si na památku i  fotografii z  foto-
koutku. V závěru dne padl rekord. Na film Zpívej 
2 přišlo 128 diváků. O den dříve, v pátek, přišlo 
na Mimořádnou událost 51 diváků. Výborně se 
s  touto českou komedií pobavili. Na slavnos-
tech vás bylo mnoho, netroufáme si odhadovat 
přesný počet. U kina musíme kvůli různým hlá-

Fotbalová mládež má o jeden tým víc
Podzimní fotbalová sezóna znovu odstartova-

la a  fanoušci lipeneckých týmů se mohou rado-
vat, že mají o jeden tým víc. Ke „školičce“, mladší 
a  starší přípravce přibyli i  mladší žáci. Kromě 
toho samozřejmě stále fungují i  A  tým a  B tým 
dospělých a stará garda hráčů nad 40 let. Pro ty, 
kdo by to také chtěli zkusit, je zde přehled týmů 
a  trenérů, ke kterým se můžete hlásit prakticky 
každý všední den kromě pátku. Nejlépe je ale 
předem se domluvit s šéftrenérem mládeže Mar-
tinem Říhou (606 652 805), který vás nasměruje 
na trenéra podle věku vašeho syna nebo dcery 
(ano, i holky zde hrají fotbal). „Budeme rádi, když 
si to vaše děti přijdou zkusit,“ řekl Martin Říha. 

Školička – trenér Daniel Karas
Je určena pro úplné začátečníky, děti ročníků 
2016 a  2017. Nejde ještě ani tak o  fotbal, jako 

spíš o  pohybové hry a  schopnost porozumět 
pokynům trenérů, rozeznat barvy (běž ke žluté 
metě, oběhni červený kužel). 

Mladší přípravka – trenéři Marek Vokurka 
a Martin Rybák 
Kluci a holky ročníků 2014–2016 už hrají pravi-
delnou mistrovskou soutěž 4 + 1 se střídáním 
v přerušené hře. Učí se zpracovávat míč, obejít 
soupeře kličkou, přihrávat i bránit. 

Starší přípravka – trenéři Martin Říha, Pavel Ha-
šek a Martin Bechyně, vedoucí Lenka Šamanová
Hráči a hráčky ročníků 2012–2014 jsou naší nej-
silnější kategorií a hrají souběžně na dvě hřiště 5 
+ 1. Někteří malí fotbalisté jsou velmi talentova-
ní a možná za pár let proslaví Lipence i v ligové 
nebo mezinárodní soutěži. 

Mladší žáci – trenéři Jakub Potměšil, Tomáš 
Bernklau a  Matěj Císařovský, vedoucí Lenka 
Šamanová
Mladší žáci po roční přestávce opět hrají mis-
trovskou soutěž s omlazeným vedením. Jakubu 
Potměšilovi pomáhají nadšení dorostenci Tomáš 
a Matěj, kteří zároveň sbírají herní minuty i v B 
týmu dospělých a  mohou tak být vzorem svým 
svěřencům. 

Ve všední den je tak vždy hřiště plné a je ra-
dost se na to hemžení dívat. „Přivítáme i pomoc 
rodičů. Teď se opravdu podařilo přilákat spoustu 
kluků a  holek, tak by bylo škoda se jim nevě-
novat,“ zdůraznil bývalý ligový fotbalista, nyní 
nejlepší střelec A týmu a trenér starší přípravky 
Pavel Hašek. 

(jkl)

šením a poplatkům diváky počítat, proto máme 
přesné statistiky. 

Děkujeme za vaše příspěvky na činnost spol-
ku, za oba dva dny jste nám darovali celkem  
1 972 Kč. Použijeme je na zajištění dalších akcí. 
Náklady slavností přesáhly 30 000 Kč. Celé je 
pokryl grant od Nadace Via v  rámci programu 
Z  Ukrajiny mezi nás. Děkujeme. Náklady na li-
cence kina a další poplatky přesáhly 13 000 Kč. 

Ty uhradíme díky podpoře soukromých dárců, 
městské části Praha-Lipence a  Velkotržnice Li-
pence. Děkujeme za vaši přízeň. Velké díky patří 
i místním hasičům, kteří nám umožňují pořádat 
akce ve svých prostorách. Těšíme se na vás na 
některé z  připravovaných akcí. Více informací 
najdete na facebookové stránce V srdci Líp a na 
nástěnkách.

Lída Zájedová

ŠKRPÁL
ŠKRPÁL (Školní Klub Rodičů a Přátel Lipence, 

z.s.) je sdružení rodičů, které již řadu let působí 
při místní základní škole. Cílem spolku je zlep-
šení vybavenosti školy a  spolufinancování ak-
tivit, na které škola nemá dostatečné finanční 
prostředky, a pořádání akcí na podporu spole-
čenského života v obci. 

První akce nás čekají hned v  říjnu. 10. října 
se podílíme na pořádání tradiční akce s názvem 
„Koloběžení aneb Trhni si nohou“. Dopoledne 
tuto akci pořádá škola. Druhá jízda na kolo-
běžkách po Lipencích, do jejíž organizace se 
ŠKRPÁL zapojuje, se koná večer. 15. října pro-
běhne oblíbený branný závod pro děti i rodiče. 
Loni nám počasí přálo a na trať vyběhlo 37 týmů 

s celkem 101 závodníky. Před několika lety jsme 
zorganizovali filmový klub s rodilou mluvčí, kte-
rý měl velký úspěch. Tuto akci bychom chtěli 
zopakovat a  velmi doufáme, že v  tomto škol-
ním roce se nám to už konečně podaří. Zatím 
sice neznáme přesné datum, ale již teď víme, 
že i příští rok se budou opět konat velikonoční 
dílničky a trhy. Ty si připravují děti pro své spo-
lužáky a kamarády a je možné si na nich vyrobit 
něco s  velikonoční tématikou nebo ochutnat 
z nepřeberného množství domácích dobrot.

O termínech těchto akcí budeme včas infor-
movat a  na všechny akce vás srdečně zveme. 
Zároveň stále hledáme aktivní rodiče. Pokud 
máte čas a chuť zapojit se do práce spolku a po-
dílet se na organizaci akcí, budeme rádi, když 
se nám ozvete na e-mail: skrpal@zslipence.cz, 
případně oslovíte třídního důvěrníka z kteréko-
liv třídy.

Monika Bulánková
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Výlet na zámek Veltrusy
S našimi milými seniory jsme se tentokrát vydali na státní zámek Vel-

trusy, který je přibližně 25 km za Prahou. Byla to správná volba. Zámek 
v roce 2002 zasáhly povodně a loni po 19 letech rekonstrukcí byl znovu 
otevřen. Je opravdu nádherný. Přenesli jsme se do doby baroka, kdy Vel-
trusy prožívaly své nejslavnější období. Navštívili jsme hlavní sál i salon 
Marie Terezie, upomínající na návštěvu samotné císařovny. Součástí pro-
hlídky byly i soukromé komnaty paní hraběnky Chotkové a  jejích mlad-
ších dětí. 

Po prohlídce interiéru zámku jsme v nedaleké restauraci společně po-
obědvali a  odebrali se na kávu s  dortíkem nebo na procházku. Počasí 
nám přálo, byl krásný slunečný den. Většina z nás se vydala prohlédnout 
si úchvatný zámecký park a  přilehlé polnosti. Park patří svou rozlohou 
k největším v republice.

Zámek Veltrusy je velmi oblíbeným objektem filmařů. Mohli jsme jej vi-
dět ve více než třiceti filmech, např. ve filmu Prstýnek, v pohádce O třech 
ospalých princeznách nebo v seriálu Zločiny velké Prahy.

Děkujeme všem věrným seniorům, kteří s námi už pár let na výlety jez-
dí. Právě oni je dělají takovými jaké jsou, pěkné a přátelské. Inspirují nás 
do další práce. Velké díky patří i Velkotržnici Lipence, díky níž můžeme 
seniorům dopřát něco navíc.

Ivana Slabochová
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Sociální pomoc od státu
Pokud se nacházíte v situaci, kdy vám výrazně vzrostly výdaje spojené 

s chodem domácnosti a nemáte dostatek prostředků na jejich placení, 
požádejte Úřad práce o pomoc. Ten nabízí několik níže uvedených mož-
ností, jak vám s náklady může pomoci:

• PŘÍSPĚVEK NA BYDLENÍ
Jedná se o primární pomoc státu, jež je určená těm, kteří mají kvůli níz-
kým příjmům potíže s úhradou nákladů na bydlení. Nárok na příspěvek na 
bydlení má vlastník, nájemce nebo podnájemce bytu či domu, jestliže 35 
% příjmu (pro Prahu) nestačí na zaplacení nájmu a nákladů souvisejících 
s bydlením. Pro rok 2022 má nárok na příspěvek na bydlení také vlastník 
stavby pro individuální či rodinnou rekreaci, který jí užívá k trvalému byd-
lení. Příspěvek na bydlení lze nárokovat až tři měsíce zpětně. 

• PŘÍSPĚVEK NA DÍTĚ
Přídavek na dítě je základní příjmově testovanou dávkou nezaopatřené-
ho dítěte žijícího v rodině s nižším příjmem. Nárok na přídavek na dítě 
má nezaopatřené dítě, jestliže rozhodný (čistý) příjem v  rodině je nižší 
než 3,4násobek životního minima rodiny. Nárok na výplatu dávky vzniká 
dnem podání žádosti a  nárok lze uplatnit max. 3 měsíce zpětně. Od 1. 
7. 2022 vyšlo v platnost nové nařízení vlády o navýšení příspěvku. Více 
v upraveném zákoně č. 110/2006 Sb. o životním a existenčním minimu.

• JEDNORÁZOVÝ PŘÍSPĚVEK NA DÍTĚ
Cílem je pomoci co největšímu počtu dětí, proto rodinám se středními 
a  nízkými příjmy vyplatíme jednorázový příspěvek 5 000 Kč na každé 
dítě. O příspěvek lze požádat elektronicky na portálu Ministerstva práce 
a sociálních věcí. Musíte však prokázat svoji totožnost např. pomocí ban-
kovní identity. Můžete také zajít na kontaktní místa CZECH POINT. Sebou 
si vezměte občanský průkaz žadatele a  rodný list dítěte. Pokud nejste 
osamělá osoba, tak i údaje o další posuzované osobě (jméno, příjmení, 
rodné číslo). Jestliže budete chtít vyplatit příspěvek na účet, je potřeba 
znát číslo účtu. Výplatu lze také zaslat poštovní poukázkou.

• PŘÍSPĚVEK NA PĚČI
Nárok na příspěvek má osoba starší 1 roku, která z důvodu dlouhodobě 
nepříznivého zdravotního stavu potřebuje pomoc jiné fyzické osoby při 
zvládání základních životních potřeb v rozsahu stanoveném stupněm zá-
vislosti. Stupně závislosti se hodnotí podle počtu základních životních 
potřeb, které osoba není schopna bez cizí pomoci zvládat.  

• PŘÍSPĚVEK NA MOBILITU
Příspěvek na mobilitu je opakující se nároková dávka určená osobě starší 
1 roku, která má nárok na průkaz osoby se zdravotním postižením ZTP 
nebo ZTP/P podle pravidel od 1. 1. 2014, nebo která se opakovaně v ka-
lendářním měsíci za úhradu dopravuje nebo je dopravována. Výše dávky 
činí 550 Kč měsíčně. Vyplácí se zpětně, to znamená do konce kalendář-
ního měsíce následujícího po kalendářním měsíci, za který náleží. Na žá-
dost příjemce může být příspěvek na mobilitu vyplácen jednou splátkou 
vždy za 3 kalendářní měsíce.

• DOPLATEK NA BYDLENÍ
Doplatek na bydlení je další možnost, jak pomoci osobám, které i přes 
poskytnutý příspěvek na bydlení nemohou ze svých prostředků uhradit 
náklady spojené s užíváním bytu. Doplatek na bydlení je účelově určen 
na úhradu nákladů na bydlení, tj. nájmu, služeb s bydlením bezprostřed-
ně spojených a prokazatelné nezbytné spotřeby energií. Spíše se jedná 
o jednorázovou pomoc.

• MIMOŘÁDNÁ OKAMŽITÁ POMOC
Prostřednictvím mimořádné okamžité pomoci vám může být poskytnuta 
pomoc v situacích nepříznivého a mimořádného charakteru, kdy je potře-
ba pomoci rychle. Mimořádná okamžitá pomoc je až na výjimky dávkou 
jednorázovou a nenárokovou. Nárok na ni vzniká v okamžiku, kdy je oso-
ba příslušným pracovištěm Úřadu práce uznána za osobu v hmotné nou-
zi, protože nastala některá ze sedmi situací uvedených v zákoně: hrozba 
vážné újmy na zdraví, mimořádná událost, jednorázový výdaj, potřeba 
pořízení nebo oprava nezbytných základních předmětů dlouhodobé po-
třeby, potřeba uhradit náklady související se vzděláním nebo zájmovou 
činností nezaopatřeného dítěte nebo zajistit nezbytné činnosti souvise-
jící se sociálně-právní ochranou dětí, sociální vyloučení, událost, kterou 

nebylo možné předvídat. V odůvodněných případech lze dávku poskyt-
nout opakovaně. Může jednat o situace spojené s finančními problémy, 
např. úhrada školních pomůcek.

Vyplněné žádosti můžete podat elektronicky pomocí identity občana, da-
tovou schránkou  nebo s uznávaným elektronickým podpisem, nebo zaslat 
poštou či doručit osobně na příslušné kontaktní pracoviště Úřadu práce.

Úřad práce ČR, kontaktní pracoviště pro Prahu 5: Plzeňská 314/115,  
150 00 Praha 5, tel. 800 779 900 (bezplatná linka). Osobně zde vyřídíte 
doplatek na bydlení a mimořádnou okamžitou pomoc.

Úřad práce ČR, kontaktní pracoviště pro Prahu 5: Nám. Osvoboditelů 
732/7, 153 00 Praha 5 Radotín, tel. +420 950 178 692. Osobně zde vyřídí-
te příspěvek na bydlení, příspěvek na dítě, příspěvek na péči, příspěvek 
na mobilitu. Potřebné formuláře si můžete vyzvednout na úřadě městské 
části Praha-Lipence.

(iž)
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Svoz BIOODPADU
Stanoviště ulice K Průhonu:
Sobota 26. listopadu 2022 09:00 - 12:00 hod.
Stanoviště Dolní Černošice – parkoviště:
Neděle 13. listopadu 2022 09:00 - 12:00 hod.
Stanoviště Kazín, Oddechová – konečná st. autobusu 243:
Sobota 19. listopadu 2022 09:00 - 12:00 hod.

Svoz nebezpečného odpadu
Ulice K Průhonu (u stanoviště kontejnerů na odpad)
26. 10. 2022 - St 17:30 - 18:00
Dolní Černošice křižovatka ul. Černošická x Na Bluku
26. 10. 2022 - St - 18:20 -18:50
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